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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
30.06.2014 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   LIV  /  2014 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący Rady Gminy  Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność 
obrad; na sesję przybyło 12 radnych ; nieobecni radny Rafał Lincner, radna Renata Bienia i radny 
Krystian Placzek. 
Przewodniczący RG powiedział ,że radni otrzymali  WNIOSEK Wójta Gminy z dnia 30.06.2014r. o 
włączenie do porządku obrad trzech projektów uchwał ; radny Julian Skwierczyński zapytał, dlaczego 
radni nie otrzymali pisma z Biblioteki Śląskiej z dn.10.06 ; Przewodniczący RG potwierdził ,że pismo 
otrzymał i w stosownym momencie na tej sesji odczyta radnym treść pisma; po dyskusji 
Przewodniczący RG stwierdził ,że nie udzielił głosu radnemu Julianowi Skwierczyńskiemu i 
przystąpiono do głosowania. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,11 głosami za, 1 głosem przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się 
zatwierdziła zmiany w porządku obrad sesji, który przedstawia się następująco: 
 
1.Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
     WNIOSEK Wójta Gminy z dn.30.06.2014r. dot. wprowadzenia zmian w porządku obrad sesji … 
       
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr LII / 2014 i  Protokołu Nr LIII / 2014     z poprzednich sesji . 
      
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 

 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1. zmiany uchwały określającej szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania 
odpadami komunalnymi ; 

2. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nędza ; 
3. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny; 
4. zmieniającą Uchwałę Nr XLIX/369/2014 Rady Gminy Nędza z dnia 24marca 2014r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego ; 
5. zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2014 Gminy Nędza Nr XLIV-348-2013 z dnia 16 grudnia 2013; 
6. zmieniającą Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza 

  
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
 

7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
1. Rada Gminy Kobiór- Uchwała Nr XXXI/236/14 z dnia 22 maja 2014 r. …….. 
2. Dyrektor GBP w Nędzy – odpowiedź na zapytanie radnego Nr 4/2014 ……. 
3. Interpelacja radnego Juliana Skwierczyńskiego nr 6/2014 ….. 
4. Radny Julian Skwierczyński:  

 wniosek o udostępnienie informacji publicznej : nagrania z sesji :13.04;28.04.; 16.05; 17.06; 
30.06; 

 wniosek o udostępnienie informacji publicznej  :kopia pisma z Urzędu Marszałkowskiego  
5. RAPORT Z REALIZACJI PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA DLA GMINY NĘDZA  

                     NA LATA 2010-2013  w latach 2011-2013. 
 

7. ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad. 2 
 
Przewodniczący RG zapytał czy radni wnoszą uwagi do treści protokółów z poprzednich sesji. 
Radny Julian Skwierczyński odczytał treść sprostowania do jego wypowiedzi  wpisanej w treści 
Protokołu na stronie 3 ad.5;Przewodniczący RG zapytał radnego o sformułowanie ,co ma znaleźć się 
w Protokole; dyskusję zamknięto. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 9 głosami za , 1 głosem przeciwnym i 2 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr LII / 2014 sesji w dniu 26 maja 2014r. 
 
Radny Julian Skwierczyński odczytał treść sprostowania do jego wypowiedzi wpisanej w treści 
Protokołu na stronie 3 ad.6 . 
Przewodniczący RG stwierdził ,że zgodnie z zapisami  po raz kolejny informuje radnego ,że uwagi 
zostały zgłoszone, ale radny nie złożył pisma ,ani na tej sesji ani też przed sesją ; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że jeżeli Przewodniczący RG zarządzi przerwę to on pismo skseruje i 
przekaże radnym ; dyskusję zamknięto. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 9 głosami za , 1 głosem przeciwnym i 2 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr LIII/ 2014 sesji nadzwyczajnej w dniu 17 czerwca 2014r. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG pełnił cotygodniowy dyżur oraz uczestniczył w posiedzeniach komisji Rady. 
 
Ad. 4 
 
Radna Beata Widera zapytała o spotkanie z dyrektorem CARITAS ; Wójt Gminy potwierdziła, że 
CARITAS startował do konkursu ogłaszanego przez NFZ  i przegrał, wiadomo ,że w Diecezji Gliwickiej 
są 4 Gminy prowadzące usługi opiekuńcze, następne 5 lat usługi te świadczyć będzie DPS przy ul. 
Grzonki ,ale na razie nie ma jeszcze opracowanego standardu opieki, do końca 2014r. usługi 
pozostaną bez zmian ;Przewodniczący RG dodał, że na pewno nie będzie to opieka taka ,jaka jest 
obecnie ; radny Julian Skwierczyński zapytał o pkt.16 –podpisanie umowy na wywóz odpadów 
komunalnych; Wójt Gminy potwierdziła, że w pierwszym przetargu startowały 4 Firmy, wg najniższej z 
ofert wywóz kosztowałby każdego mieszkańca 11 ,00 zł ; w drugim ogłoszonym przetargu 
ryczałtowym  znalazła się Firma oferująca dalej kosze i worki za darmo , umowa jest podpisana na pół 
roku, od 1 lipca ustalony jest nowy harmonogram wywozu; radny Jan Francus podziękował za udaną 
imprezę na zamku w Raciborzu , bez żadnych kosztów  dzieci i młodzież zaprezentowały 
wielogodzinny występ. Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 5 

1) Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożony projekt to powrót do bezpłatnego odbierania 
1 kosza i worków  ;radny Julian Skwierczyński zapytał ,czy nie można było wydać 
pieniędzy ,które zostały z poprzedniego roku ;Wójt Gminy tłumaczyła, że  środki były 
na koncie , każdy właściciel otrzymał kosz w dzierżawę ,taką ma podpisaną umowę z 
PK- odbiorcą odpadów; radny Henryk Postawka zapytał czy pojemnik 110 - czy 120- 
litrowy to pojemnik do wyboru-tak; Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Finansów Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie) przyjęła Uchwałę Nr LIV- 404-2014  
w sprawie zmiany uchwały określającej szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami 
komunalnymi. 
 

2) Wójt Gminy powiedziała ,że proponowana zmiana Statutu związana jest m.in. z 
wnioskiem radnego Jana Francus z dnia 20 stycznia – do czasu przyjęcia Protokołu 
jest i obowiązuje nagranie ,potem już go nie ma , jest jedno albo drugie ;radny Marian 
Gzuk zaproponował ,aby zmienić Statut w taki sposób ,aby nagrywanie sesji było 
obowiązkowe i  nagranie przechowywane było np. pół roku; Wójt Gminy powiedziała , 
że nagranie jest to materiał pomocniczy do pisania protokołu ,taka też była i będzie 
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intencja nagrywania , na początku każdej z sesji wy radni zatwierdzacie protokół 
pisemny ,nie nagranie sesji; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że WSA 
jednoznacznie stwierdził ,że nagrania sesji są informacją publiczną i podlegają 
udostępnieniu ;Przewodniczący RG powiedział, że jak nagranie służy mieszkańcom 
Gminy to powinniśmy zatwierdzać nagranie ; radny Julian Skwierczyński stwierdził ,że 
ma prawo do informacji publicznej ;Wójt Gminy powtórzyła ,że nagranie jest 
przechowywane do czasu przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji ; radny 
Henryk Postawka powiedział ,że nagrania w innych gminach przechowują, jako 
przykład podał to ,że w protokole brak zapisu o tym ,że np. zostałem obrażony –
nazwany oszołomem, więc Protokół nie jest odzwierciedleniem sesji; Przewodniczący 
RG powiedział ,że była mowa o dwóch oszołomach ; Wójt Gminy powiedziała ,że 
każda Gmina to osobna jednostka , troszeczkę wstyd, gdy się słyszy uwagi w rodzaju 
: co się tam dzieje u was na sesjach, trzeba u siebie raz na zawsze powiedzieć co jest 
, a co nie jest informacją publiczną ; Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt zapytał 
,ilu radnych wnioskowało o nagranie ,ilu z niego korzystało; Wójt Gminy potwierdziła, 
że jeden; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że wykładnią prawa jest sąd ,a nie 
radca prawny ;Przewodniczący RG odebrał radnemu głos ,stwierdzając, że na sesji 
nadzwyczajnej decydując o wydaniu kwoty 430 tyś. nikt z radnych nie dyskutował ,a 
nad jednym zdaniem Statutu jest dyskusja;  Wójt Gminy powiedziała ,że ma 
wątpliwości co do intencji nagrywania, chodzi chyba o to , żeby mieć haka na kogoś, 
sesja będzie i tak nagrywana ; Przewodniczący RG zamknął dyskusję. 

 
 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 9 głosami za , 3 głosami przeciwnymi i 0 głosów wstrzymujących 
się  przyjęła Uchwałę Nr LIV- 405 -2014  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 
Nędza . 
 
 
Na wniosek radnych Przewodniczący RG zarządził przerwę w obradach –godz.16

05
 ; radni 

wznowili obrad o godz.16
12

 . 
 

3) Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożony projekt uchwały obejmuje fragment 
drogi polnej przy Siedliskach, działka nr 1333/1 , nie jest Gminie potrzebna , 
właściciel wyraził chęć darowizny na rzecz Gminy ,jednak koszty notarialne 
mogłyby przekroczyć wartość tej darowizny ;   Przewodnicząca Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja Kowol potwierdziła negatywną 
opinię; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 0 głosami za, 11 głosami przeciw i 1 głosem wstrzymującym się odrzuciła 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze 
darowizny; 
 
 

4) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda poinformowała ,że po przetargu 
na inwestycję uzyskano w Powiecie cenę ~400 tyś. zł, więc zamiast kwoty 
356 272,52 Gmina udzieli dotacji celowej w wysokości 200 tyś. zł ; 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja Kowol 
potwierdziła pozytywną opinię; radny Julian Skwierczyński zapytał ,czy to 
koszty brutto, czy obejmują roboty dodatkowe; radny Henryk Postawka 
zapytał o chodnik w Górkach Śl. ,dokończenie tam drogi powiatowej  ; 
Przewodniczący RG zamknął dyskusję. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr LIV/ 406/ 2014 
zmieniającą Uchwałę Nr XLIX/369/2014 Rady Gminy Nędza z dnia 24 marca 2014r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego ; 
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5) skarbnik gminy odczytała proponowane zmiany w uchwale budżetowej na 
2014 rok ; Wójt Gminy powiedziała ,że kwota dotacji na orkiestrę dętą to 
15 750,00 zł, ich pierwszy występ zaplanowano w czasie dożynek gminnych -
7.09.-jednak terminy z poprzednich zobowiązań to uniemożliwiły; radny Julian 
Skwierczyński zapytał ,ile kosztuje Gminę orkiestra dęta w Zawadzie Ks.; 
radny Henryk Postawka zapytał o całkowity koszt budowy remizy OSP w 
Babicach; skarbnik gminy odpowiedziała ,że w 2014 to kwota 193 292,52 a w 
2015r. to kwota 115 809,19 zł- razem 320 tyś .zł ; Przewodnicząca Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja Kowol potwierdziła pozytywną 
opinię; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,10 głosami za,0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi się 
przyjęła Uchwałę Nr LIV/407/2014 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2014 Gminy Nędza Nr 
XLIV-348-2013 z dnia 16 grudnia 2013r. 
 

6) skarbnik gminy odczytała proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej ; Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Alicja 
Kowol potwierdziła pozytywną opinię; pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie) przyjęła Uchwałę Nr LIV/ 408 / 2014 

zmieniającą Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza . 
  
Ad. 6 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gerard Przybyła: 

1) odczytał treść pisma z Biblioteki Śląskiej z dnia 10.06.2014r.dotyczące oceny działalności 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Nędzy , które otrzymał do wiadomości  ( pismo zaadresowane 
imiennie ), Wójt Gminy potwierdziła ,że sam dyrektor Biblioteki Śląskiej podkreślił w piśmie 
dbałość o estetykę pomieszczeń , organizowanie wielu imprez przez Bibliotekę w Nędzy , 
dodała, że kupowane są nowości ,książki wg ilości nie mogą być miernikiem , liczy się ich 
jakość; radny Krystian Okręt potwierdził , że dla wszystkich wydawanych obecnie książek nie 
byłoby miejsca w Bibliotece w Nędzy ,bardziej liczą się działania powiązane z czytelnictwem; 
Wójt Gminy powiedziała ,że dokonano w Bibliotece w Nędzy remanentu książek ,które mają 
powodzenie u czytelników, te nie  wypożyczane sprzedawane były na kiermaszu ,cieszył się 
powodzeniem; 

2) powiedział ,że radni w materiałach na sesję otrzymali pismo dyrektor GBP w Nędzy 
zawierające odpowiedź na zapytanie radnego Juliana Skwierczyńskiego nr 4/2014; 

3) powiedział ,że radni w materiałach na sesję otrzymali pismo  radnego Juliana 
Skwierczyńskiego skierowane do Pani Dyrektor GBP w Nędzy za pośrednictwem 
Przewodniczącego RG -  Przewodniczący RG poinformował radnego, że po raz ostatni takie  
pismo przekazano adresatowi, wiadomo że to Wójt Gminy jest bezpośrednim przełożonym 
dyrektora GBP , a nie radni ,czy Przewodniczący RG ;  radnemu Julianowi Skwierczyńskiemu 
Przewodniczący RG w tym momencie nie udzielił głosu. 

 
Radny Marian Gzuk: 

1) zapytał o termin spotkania; Wójt Gminy potwierdziła ,że odbędzie się 17 lipca na boisku; 
2) poinformował ,że w czasie wycinki drzew na terenie po byłej szkole uszkodzono dwa przęsła 

płotu ; 
3) zapytał ,kiedy przedstawiona będzie szczegółowa informacja dotycząca planu robót; Wójt 

Gminy potwierdziła ,że wykonawca na kolejnej sesji omówi dokładnie plan i realizację. 
 
Radny Jan Francus  

1) zapytał ,czy Gmina ma wykupione ubezpieczenie na wypadek zasądzenia odszkodowania, co 
ostatnio dzieje się w kilku z gmin; Wójt Gminy potwierdziła, że cały majątek od kilku lat jest 
ubezpieczany; 

 
Radna Beata Widera : 

1) zapytała, kiedy będzie utwardzony parking przy Szkole; 
2) poinformowała ,że zniszczono znaki drogowe przy Szkole, należy je wymienić. 
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Radny Julian Skwierczyński: 

1) powiedział ,że Ministerstwo Kultury przyznaje dotacje w takiej wysokości w jakiej Gmina, im 
jest ich mniej tym też mniejsze są dotacje; 

2) podziękował tym ,którzy robią mu kampanię wyborczą oczerniając go;  
Przewodniczący RG odebrał mu w tym momencie głos. 
 
Radny Henryk Postawka: 

1) zapytał ,czy przetarg na ul. Rudzką w Górkach Śl. już się odbył; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
tak; 

2) zapytał, czy zaplanowano odwodnienie ; Wójt Gminy potwierdziła ,że tak; 
3) zapytał, co robiła Firma wzdłuż chodnika ,coś udrażniała ,potwierdził ,że nie zgadza się na 

budowę drogi w Babicach  ;Wójt Gminy powiedziała ,że u inspektora UG P. Jarzombka można 
zapoznać się z Harmonogramem prac na drogach powiatowych . 

 
Radny Julian Skwierczyński: 

1) zapytał o koszty sporządzenia „ Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska..- Wójt 
Gminy powiedziała ,że skoro obowiązkiem jest monitorowanie jego realizacji ,to Gmina musi 
ponieść koszty z tym związane, faktura jest do wglądu . 

 
Ad. 7 
 
Z treścią pism radni się zapoznali.  
 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad sesji , nie ma więcej pytań  
i wniosków zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 30 czerwca 2014 roku godz.16

45
. 

 
Radni życzyli sobie przyjemnego urlopu( lipiec to miesiąc urlopowy). 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała K. Tront 
  
 


